
oronapandemia on merkinnyt suuria  
rasituksia yhteiskunnalle ja meille kaikille. 
Emme ole voineet tavata tavalliseen tapaan, 

vaan kokoukset ovat hoituneet enimmäkseen  
kotoa käsin digitaalisten kanavien Teams´in,  
Skypen tai Zoomin kautta. Pandemia on tietenkin 
vaikuttanut myös NJS:n toimintaan. Viimeinen 
NJS:n järjestämä iso konferenssi, pidettiin 9.  
maaliskuuta 2020 Kastrupissa. Vain muutama 
päivä myöhemmin sulkivat Pohjoismaat rajansa 
sekä panivat täytäntöön rajatarkastukset ja  
karanteenimääräykset vähentääkseen virustaudin 
leviämistä.

Organisaatiolla, jonka toiminta perustuu  
jäsenten väliseen vuorovaikutukseen tietojen ja  
kokemusten vaihtamiseksi, ei ole ollut helppoa 
toimia. Edellytykset muuttuivat yhdessä yössä ja 
vaikuttivat enemmän ja vähemmän NJS:n  
mahdollisuuksiin harjoittaa työtään ja järjestää  
seminaareja, opintokäyntejä ja verkostoitua.  
Huolimatta rajoituksista välttää matkustamista ja 
fyysisiä kokouksia, on NJS löytänyt keinoja jatkaa 
toimintaansa. Ja jopa erittäin menestyksekkäällä 
tavalla webinaarien kautta. Pandemiavuoden  
2020 aikana NJS:n  seminaareihin rekisteröityi  
lähes 3100 osallistujaa (1 262 vuonna 2019).  
Tämän vuoden syyskuuhun mennessä osallistujia 

on ollut enemmän kuin koko vuonna 2020.  
Olen vakuuttunut siitä, että yksi menestystekijä  
on saavutettavuus. On ollut  helppoa osallistua  
liittymällä Teams- tai Skype- kokoukseen ja täten 
kaikilla NJS:n jäsenillä on ollut sama mahdollisuus 
osallistua riippumatta olinpaikasta.

Nyt koronarajoitukset vähenevät asteittain ja 
useat maat ovat purkaneet rajoitukset kokonaan. 
Vaikkakin meillä nyt on mahdollisuus tavata  
toisiamme taas, on varmaa, että NJS:n webinaarit 
ovat tulleet jäädäkseen. Tietenkin on myös  tärkeää  
voida tavata rautatiealan pohjoismaisia  kollegoja  
ja vaihtaa kokemuksia. Siksi neuvoni  NJS:n 
 Pohjoismaiden hallitukselle on yhdessä kansallis-
ten  osastojen kanssa luoda strategia NJS:n  
tulevaan toimintaan käsittäen sekä etä- että fyysisiä 
 kokouksia. Tänä päivänä on sitä paitsi erinomaiset 
tekniset alustat webinaareille kuten Teams ja  
Skype. Jotta NJS voi ottaa paikkansa  
tulevaisuu den toimijana, on teknisiä ratkaisuja  
tarkasteltava strategiassa.

Tulevaisuus koronapandemian jälkeen
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Framtiden efter corona
oronapandemin har inneburit stora 
 påfrestningar på samhället och oss alla.   
Vi har inte kunnat träffas som vanligt, 

utan möten har för det mesta skett hemifrån via 
digitala kanaler som Teams, Skype och Zoom. 
Pandemin har självfallet också påverkat NJS verk-
samhet. Den senaste stora konferensen som NJS 
anordnade var den 9 mars 2020 på Kastrup. Bara 
någon dag senare stängde de nordiska länderna  
sina gränser och införde gränskontroller och 
karantäns regler för att minska smittspridningen.

En organisation som bygger på att deras  
medlemmar ska träffas för att få nya kunskaper 
och  utbyta erfarenheter har naturligtvis inte haft 
det lätt. Förutsättningarna ändrades över en natt 
och raderade mer eller mindre ut möjligheterna 
för NJS att bedriva sitt arbete med att anordna 
seminarier, studiebesök och nätverkande. Trots 
 regler att undvika resor och fysiska möten, har 
NJS  hittat former för att fortsätta sin verksamhet 
– och det på ett mycket framgångsrikt sätt  
genom  digitala seminarier. Under pandemiåret 
2020 hade NJS nästan 3 100 anmälda deltagare 
till sina  seminarier, att jämföra med 1 262  
under 2019, och fler anmälda deltagare fram till 
och med september i år än under hela 2020. 

Jag är övertygad om att en framgångsfaktor 
är tillgängligheten.  Det har varit enkelt att delta 
 genom att logga in sig till ett digitalt möte och alla 

NJS-medlemmar har haft samma möjlighet att 
delta oavsett var man befinner sig.

Nu minskar coronarestriktionerna successivt 
och flera länder har helt tagit bort restriktionerna. 
Även om vi nu har möjlighet att träffas igen, är  
jag säker på att de digitala seminarierna i NJS 
regi har kommit för att stanna, samtidigt som det 
 också är viktigt att kunna träffa kollegor från den 
nordiska järnvägsbranschen och utbyta erfaren-
heter.  Därför är min uppmaning till NJS nord-
iska styrelse att tillsammans med de nationella 
avdelningarna  lägga fast en strategi för NJS  
framtida verksamhet som omfattar både digitala 
och fysiska möten. I dag finns dessutom utmärkta 
tekniska plattformar utöver Teams och Skype för 

digitala seminarier. 
Om NJS ska  

kunna möta fram-
tiden och ta en plats 
som en professionell 
aktör, måste även nya 
tekniska lösningar 
 beaktas i strategin.
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Studiebesök vid södra delen 
av den drygt 15 kilometer 
långa Ceneri Base Tunnel som 
 förkortar restiden med tåg 
 genom Alperna.  
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I år är det Europaåret för järn
vägen, något som NJS tagit fasta 
på i sin seminarie verksamhet. 
Även NJT uppmärksammar 
detta i flera artiklar, bland annat 
om det  årliga seminariet som 
 anordnas av European Training 
Centre for Railways. Läs också 
om planerna på omfattande  
investeringar i den danska 
järnvägen och nya fordons
leveranser både till Danmark 
och Sverige. Trevlig läsning!


